
                                                                                                      ПО-83 / 26.09.24г. 

 

 

ПИТАНЕ 

 

от ПЕПА СОМЛЕВА – общински съветник, 

от заседание на Общински съвет – Габрово, 

проведено на 26.09.2024 г. 

 

 

Първият ми въпрос е свързан с един текст от ЗМАСМА, който искам да изчета: 

Чл. 52 (5) (Отм. - ДВ, бр. 69 от 2003 г., в сила от 27.10.2003 г., нова - ДВ, бр. 107 от 2020 

г.) При отдаването под наем, под аренда, при ползването на дървесина и недървесни горски 

продукти и при разпореждане с имоти и вещи - общинска собственост, които се намират на 

територията на съответното населено място извън територията на общинския център, извън 

случаите на приватизация, с решението по чл. 21, ал. 1, т. 8 общинският съвет определя: 

1. не по-малко от 30 на сто от постъпленията от продажбата на общински нефинансови 

активи да се използват за финансиране на изграждането, за основен и текущ ремонт на 

социалната и техническата инфраструктура на територията на съответното населено място; 

2. не по-малко от 30 на сто от постъпленията от разпореждането с друго общинско 

имущество, извън имуществото по т. 1, от наем, от аренда на земеделски земи и горски 

територии и от ползването на дървесина и недървесни горски продукти от горите, общинска 

собственост, да се използват за изпълнение на дейности от местно значение в съответното 

населено място. 

След като Общински съвет Габрово до момента не се е произнасял за размера на 

процентите над 30 по чл.52, ал.5, т.1 и т.2, спазила ли е общинска администрация изискването 

на тези разпоредби в минималния размер от 30%? Моля представете справка за разходването 

на средствата, получени от отдаването под наем, под аренда, при ползването на дървесина и 

недървесни горски продукти и при разпореждане с имоти и вещи - общинска собственост, 

които се намират на територията на населени места извън територията на общинския център 

към съответните населени места за последните 3 години. 

 

Второто ми питане е в във връзка с казус, с който, г-жо Христова, сте запозната. Става 

въпрос за родители на новородено, които заедно с новороденото са постоянни жители на гр. 

Габрово, но майката студентка и бащата работещ са с настоящ адрес гр. Бургас. На двойката е 

отказана помощ при раждане на дете, защото не отговаря на условията в “Правила за реда и 

условията за отпускане на финансова помощ за новородено или осиновено дете на територията 

на община Габрово”. Според действащите правила габровци с постоянно жителство тук, но 

учещи в други градове са ощетени като нямат право да получат помощта, а хора с чужд 

постоянен адрес, но партниращи с постоянен жител на Габрово и габровски настоящи адреси 

получават помощта. 

И за двата вида двойки няма никаква гаранция, че ще изберат да заживеят в гр. Габрово 

за постоянно. 

В писмения си отговор към майката заявявате, че след конкретния повод установявате 

несправедливост в Правилата и ще сформирате работна група, която по преценка би 

предложила на Общински съвет Габрово промени в Правилата. Моля да ни запознаете била ли 



е сформирана такава работна група и ако да, дали ще предложи промени в Правилата, или е 

заключила, че няма да предлага такива. 

 

 

 
 



                                                                                                                     ПО-83/31.10.24г. 
 
ДО 
ОБЩИНСКИ СЪВЕТ – ГАБРОВО 

 

 
 

ОТГОВОР 
НА ПИТАНЕ ОТ ПЕПА СОМЛЕВА – общински съветник, 

от заседание на Общински съвет – Габрово, 
проведено на 26.09.2024 г. 

 
УВАЖАЕМА ГОСПОЖО СОМЛЕВА, 

 По поставените въпроси на Ваше питане с вх. №  ПО-83/26.09.2024 г. Ви 

информираме следното: 

 
Въпрос 1: Първият ми въпрос е свързан с един текст от ЗМСМА, който искам 

да изчета: 

Чл. 52 (5) (Отм. - ДВ, бр. 69 от 2003 г., в сила от 27.10.2003 г., нова - ДВ, бр. 

107 от 2020 г.) При отдаването под наем, под аренда, при ползването на дървесина и 

недървесни горски продукти и при разпореждане с имоти и вещи - общинска 

собственост, които се намират на територията на съответното населено място извън 

територията на общинския център, извън случаите на приватизация, с решението по чл. 

21, ал. 1, т. 8 общинският съвет определя: 

1. не по-малко от 30 на сто от постъпленията от продажбата на общински 

нефинансови активи да се използват за финансиране на изграждането, за основен и 

текущ ремонт на социалната и техническата инфраструктура на територията на 

съответното населено място; 

2. не по-малко от 30 на сто от постъпленията от разпореждането с друго 

общинско имущество, извън имуществото по т. 1, от наем, от аренда на земеделски 

земи и горски територии и от ползването на дървесина и недървесни горски продукти 

от горите, общинска собственост, да се използват за изпълнение на дейности от местно 

значение в съответното населено място. 

След като Общински съвет Габрово до момента не се е произнасял за размера 

на процентите над 30 по чл.52, ал.5, т.1 и т.2, спазила ли е общинска администрация 

изискването на тези разпоредби в минималния размер от 30%? Моля представете 

справка за разходването на средствата, получени от отдаването под наем, под аренда, 

при ползването на дървесина и недървесни горски продукти и при разпореждане с 

имоти и вещи - общинска собственост, които се намират на територията на населени 

места извън територията на общинския център към съответните населени места за 

последните 3 години. 

 

Отговор: Данните за 2022 и 2023г. се съдържат в приложение № 5 на Решения 

на Общински съвет за приемане на отчетите за изпълнение на бюджета 

№ 153/31.08.2023г., съответно № 138/25.07.2024г. От приложенията е видно 

съотношението между извършените разходи от кмета/кметския наместник на малките 

населени места спрямо получени приходи по чл.52, ал.5 от ЗМСМА, както и 

предоставените средства за населеното място по бюджета на Община Габрово за 

годината.  



Представяме справка за предоставените средства, отчетените разходи и приходи 

в изпълнение на чл.52, ал.5 от ЗМСМА по населени места през 2021г.  

 

Въпрос 2: Второто ми питане е в във връзка с казус, с който, г-жо Христова, сте 

запозната. Става въпрос за родители на новородено, които заедно с новороденото са 

постоянни жители на гр. Габрово, но майката студентка и бащата работещ са с настоящ 

адрес гр. Бургас. На двойката е отказана помощ при раждане на дете, защото не 

отговаря на условията в “Правила за реда и условията за отпускане на финансова 

помощ за новородено или осиновено дете на територията на община Габрово”. Според 

действащите правила габровци с постоянно жителство тук, но учещи в други градове са 

ощетени като нямат право да получат помощта, а хора с чужд постоянен адрес, но 

партниращи с постоянен жител на Габрово и габровски настоящи адреси получават 

помощта. 

И за двата вида двойки няма никаква гаранция, че ще изберат да заживеят в гр. 

Габрово за постоянно. 

В писмения си отговор към майката заявявате, че след конкретния повод 

установявате несправедливост в Правилата и ще сформирате работна група, която по 

преценка би предложила на Общински съвет Габрово промени в Правилата. Моля да ни 

запознаете била ли е сформирана такава работна група и ако да, дали ще предложи 

промени в Правилата, или е заключила, че няма да предлага такива. 

 

Отговор: Във връзка с постъпило Заявление-декларация с вх. ОСД-02-13-83/ 

07.05.2024г., след проведено заседание на Експертна комисия назначена със Заповед № 

134/26.01.2022 г. на Кмета на Община Габрово, при спазване изискванията на 

„Правилата за реда и условията за отпускане на финансова помощ за новородено или 

осиновено дете на територията на Община Габрово“ и на основание Протокол № 

5/22.05.2024 г., комисията отказва да отпусне еднократна финансова помощ на Лора 

Георгиева Мъглова и Пламен Ивелинов Иванов – за детето Ивайло Пламенов Иванов.  

Съгласно чл. 7, ал. 1 родителите на новороденото трябва да имат настоящ адрес 

на територията на община Габрово и поне единият от двамата да е с постоянен адрес на 

територията на общината през последните 3 години към момента на подаване на 

заявлението. Видно от направената служебна справка, родителите не отговарят на тези 

условия, тъй като са с настоящ адрес в гр. Бургас към момента на подаване на 

заявлението и няма основание за отпускане на финансова помощ за детето. 

 На 03.06.2024 г. Людмила Лалева Мъглова – майка на заявителката е приета от 

Кмета в приемен ден и е поставила въпроса относно такива ситуации с постоянни 

жители на града, които поради обучение в друг град са лишени финансова помощ за 

новородено. 

Сформираната комисия за разглеждане на входираните Заявления – декларация 

за отпускане на финансова помощ за новородено или осиновено дете на територията на 

община Габрово на работни срещи обсъди действащите към настоящия момент 

„Правила за реда и условията за отпускане на финансова помощ за новородено или 

осиновено дете на територията на Община Габрово“, приети от Общински съвет 

Габрово. Обсъдени бяха различни възможни хипотези с цел да се преразгледат 

правилата в контекста на възникналия казус и да бъде предложена  промяна за 

актуализация на правилата на Общински съвет Габрово, за да могат да бъдат покрити и 

необхватни към момента случаи. 

Изработен е проект за изменение и допълнение на Правилата, представени пред 

постоянна комисия „Здравеопазване и социална политика“ към Общински съвет 

Габрово.  



На 29.10.2024 г. проектът е публикуван на интернет страницата на Община 

Габрово за обществено обсъждане, като заинтересованите граждани и организации 

могат да депозират своите писмени предложения и възражения в деловодството на 

Община Габрово или на e-mail: gabrovo@gabrovo.bg в срок до 17.00 ч. на 29.11.2024 

година (включително). 

 

 

С уважение,   / П / 

 

МАРИЯ ЙОЗОВА 
За кмет на Община Габрово 

(съгласно заповед №  2210/18.10.2024 г. 

на кмета на Община Габрово) 

 

 

 


